

## THE EVOLUTION OF THE DEATH PENALTY IN THE UNITED STATES

**Дерец Е.Е.**  
*Научный руководитель:*  
**Агопова Н.В.**  
(БелГУ)

There is no specific mention of the death penalty in the U.S. Constitution - not surprisingly perhaps since capital punishment was in widespread use throughout the world at the time, including in the American colonies. However, there is evidence that the framers assumed that some offenses would be "capital" crimes. For example, the Fifth Amendment specifically makes mention of such crimes.

The First Congress of the US also made reference to capital punishment and authorized it for no less than 12 offenses, including treason, murder, piracy, and forgery. However, just as today, the ultimate penalty was the subject of debate, particularly about its deterrent value and the degree to which it should be imposed.

From the beginning, therefore, the death penalty was controversial, at least for some crimes. The First Congress also recognized that cases involving the death penalty are different and that there should be special, additional procedures for handling federal capital cases. Nevertheless, from 1790 to the present day, the federal criminal code has always contained provisions for the death penalty. The death penalty was also prevalent at the state level where most executions, in fact, occurred.

During the course of the 1800's, however, an increasing number of Americans became concerned about the death penalty and in particular the number of offenses for which it was a mandatory punishment. In 1845, the American Society for the Abolition of Capital Punishment was founded and by the end of the 1890's, a number of states had made the death penalty discretionary rather than mandatory. In 1847, Michigan became the first state to abolish the death penalty for all crimes except treason. By 1917, ten states had abolished it.

In 1892, at the federal level, Newton Curtis, a New York Representative, introduced a bill for the total abolition of the death penalty. Although his bill failed, Congress did enact a bill in 1897 entitled, "An Act to Reduce the Cases in Which the Death Penalty May Be Inflicted". The Act effectively made all federal capital punishment discretionary rather than mandatory as well.

By the 1900's, federal executions were relatively infrequent, although still prevalent in many states. But by the 1960's, concerns had begun to grow about the fairness of the death penalty, particularly when imposed on African Americans.

In a 1966 poll, only 42 percent of the American public supported capital punishment, a peak in public opposition to the death penalty.

In 1972, the U.S. Supreme Court ruled in *Furman v. Georgia* that the death penalty, as administered, was unconstitutional and violated Eighth Amendment protections against cruel and unusual punishment. The decision effectively voided the death penalty in 38 states as well as in the federal system. But by 1976, enough states had rewritten their death penalty statutes to meet court concerns and it was effectively reinstated.

But the death penalty remains controversial in the United States, as elsewhere. Recent concerns have focused on the finality of the sentence; given some highly publicized mistakes made in cases involving the death penalty. There were a number of cases where some convicts on death row for crimes they apparently did not commit. In the light of these developments, the Governor of Illinois has declared a moratorium on the death penalty in his state.

For today, quantity of death sentences in USA has reached the lowest for last 30 years of a level. As informs Information centre on the supreme measure of punishment of USA, in 2006 by the American courts it was born 114 death sentences while in 2005 their number has made 128. Most of all criminals were sentenced to a death penalty in 1996 - such verdict was born 317 defendants.

In opinion of experts, reduction of number of death sentences reflects the tendency of growth of fears of irreversible and tragically miscarriages of justice. Besides among the reasons explaining that verdicts and executions began less, refer to acceptance of the new local laws allowing the juryman to replace a death penalty on life imprisonment without the right of reschedule clearing and the common decrease of number of violent crimes.

In 2006 in USA 53 persons were executed, in 2005 - 60. The biggest number of executions for last 30 years – 98, was made in 1999.

### **Тенденции изменения вопроса о высшей мере наказания в США**

В конституции США нет определенного упоминания о смертной казни, и то не удивительно, так как высшая мера наказания была широко распространена в то время во всем мире, включая Американские колонии. Однако есть мнение, что творцы конституции США предполагали, что некоторые правонарушения будут караться смертной казнью. Например, Пятая Поправка определенно упоминает такие преступления.

Первый Конгресс Соединенных Штатов также сделал ссылку на высшую меру наказания и назначил ее не менее чем для 12 нарушений, включая измену, убийство, пиратство и подделку. Однако, также как и сегодня, смертная казнь является предметом дебатов, особенно ее устрашающая значимость и степени жестокости, которые должны быть наложены.

Следовательно, еще с самого начала смертная казнь была поставлена под сомнение, по крайней мере, для некоторых преступлений. Первый Конгресс также признал, что некоторые правонарушения, влекущие за собой смертную казнь, различны по степени тяжести и поэтому должны быть специальные, дополнительные методы для оперирования с федеральными тяжкими случаями. Однако с 1790 года до нынешнего дня федеральный уголовный кодекс всегда содержал постановление о смертной казни. Смертная казнь была также распространена на уровне штатов, где было совершено, фактически, большинство казней.

Однако в течение 1800-х годов многие американцы были обеспокоены числом преступлений, за которые смертная казнь являлась принудительным наказанием. В 1845 году было основано американское Общество отмены высшей меры наказания и к концу 1890-х годов множество штатов сделало смерт-

ную казнь скорее контролируемой, чем принудительной. В 1847 году Мичиган стал первым штатом, отменившим смертную казнь для всех преступлений кроме государственной измены. К 1917 году десять штатов отменили данную меру наказания.

В 1892 году на федеральном уровне Ньютон Кёртис, нью-йоркский конгрессмен, представил законопроект о полной отмене смертной казни. Хотя он потерпел неудачу, конгресс ввел «Закон об уменьшении случаев, на которые может быть наложена смертная казнь». Данный акт сделал федеральную высшую меру наказания также скорее контролируемой, чем принудительной.

К 1900-м годам федеральные казни были относительно редким явлением, хотя все еще распространенным во многих штатах. Но к 1960-м годам начало расти беспокойство о справедливости смертной казни, особенно, когда она налагалась на африканских американцев. На выборах в 1966 году только 42 процента американцев поддержали высшую меру наказания.

В 1972 году американский Верховный суд, проведенный в Джорджии, объявил, что смертная казнь является неконституционной и нарушает Восьмую поправку о защите против жестокого и необычного наказания. Решение практически уничтожило смертную казнь в 38 штатов также как в федеральной системе. Но к 1976 году многие штаты переписали свои уставы, касающиеся смертной казни, на судебном заседании, и смертная казнь была восстановлена.

Но она по-прежнему остается спорной в Соединенных Штатах. Новые беспокойства вызвали ошибки в судебных делах, влекущих смертную казнь. Было установлено, что в ряде случаев казнили некоторых преступников, которые не совершали преступлений. В свете этих событий губернатор штата Иллинойс объявил мораторий на смертную казнь в своем штате.

На сегодняшний день количество смертных приговоров в США достигло самого низкого уровня за последние 30 лет. Как сообщает Информационный центр по высшей мере наказания в США, в 2006 году американскими судами было вынесено 114 смертных приговоров, в то время как в 2005 году их число составило 128. Больше всего преступников были приговорены к смертной казни в 1996 году - такой приговор был вынесен 317 подсудимым.

По мнению экспертов, снижение числа смертных приговоров отражает тенденцию роста опасений необратимых и трагических судебных ошибок. Кроме того, среди причин, объясняющих то, что приговоров и казней стало меньше, называют принятие новых местных законов, позволяющих присяжным заменять смертную казнь на пожизненное заключение без права досрочного освобождения. Наблюдается общее снижение числа насильственных преступлений.

В 2006 году в США были казнены 53 человека, в 2005 - 60. Самое большое число казней за последние 30 лет - 98, было произведено в 1999 году.

### **Литература:**

1. Кёстлер, А. Размышление о смертной казни / А. Кёстлер, А. Камю. - М., 2003.
2. Михлин, А. С. Смертная казнь. Вчера, сегодня, завтра / А. С. Михлин. - М., 1997.
3. <http://www.wikipedia.ru>

Таким образом, мы видим, что система ювенальной юстиции имеет множество составляющих: полиция, суды, исправительные учреждения и служба реабилитации подростков. Взаимодействия между разными составляющими - это самая важная проблема в современной системе ювенальной юстиции. В отсутствии функциональных взаимодействий между этими составляющими система ювенальной юстиции будет выглядеть фрагментарно и, естественно, будет неэффективной.

Как отмечалось выше, преступность несовершеннолетних - это феномен такой же старый, как сама история, и такой же сложный, как ядерная физика. Её причины многообразны и акценты меняются с изменениями в обществе.

### **Литература:**

1. [www.apfh.org](http://www.apfh.org)
2. [www.gnumatic.com/Criminal\\_Justice\\_Administration.html](http://www.gnumatic.com/Criminal_Justice_Administration.html)
3. [www.policestate21.com](http://www.policestate21.com)

---

## **REASONS FOR SOME PROHIBITIONS IN COURT-ROOMS OF THE USA AND ENGLAND**

**Касторных М.С.**

*Научный руководитель:*

**Агопова Н.В.**

(БелГУ)

It is often shown in west films, when in the court-room sits a painter and sketches the scene of trial. There is even a special post – draughtsman – in some countries. These sketches needed the press, when the technical progress had only begun his development, and then it remained as a tradition. And up to the present in the countries with the Anglo-Saxon legal system photo- and video taking of trials is banned. In the USA this law spread over all states. It is motivated by unintentional or specially catching the witnesses or the other participants of the trial in someone's objective. That is, in the first place is put safety and then – human rights. But then in the establishment of jury of the USA there are special painters, who are engaged to impress happening. The press of the USA had fought for many years for the right of the community to know what happens in court-rooms. As a result, Supreme Law-Court resolved that the press could not be banned to inform about happening in the opened for the public court-room, excepting very rare cases. Gradually, american law-courts approved extensive lightning ones in mass media. Some states allowed making photos and electronic lightning of law-courts on the constant base. By 1992, 45 states allowed lightning of law-courts in electronic mass media either on the constant base or as experiment. Even one channel appeared, which began to broadcast trials, some of them in the direct ether. However, Judicial conference of the USA, the political organ, which introduced american federal judges, in September 1994, voted for preservation of prohibition of taking photos in the federal law-courts.